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Helhjertet på skolen

AV KARL-JOHAN KJØDE, GENERALSEKRETÆR

Hvem vil vel være sammen med en halvhjertet 
kjæreste, hoppe i tandem med en halvhjertet 
fallskjerminstruktør eller vokse opp med en 
halvhjertet morskjærlighet. Og når beundret du 
sist bragden til en halvhjertet superhelt, eller feiret 
OL-gullet til en halvhjertet atlet? 

Hva så med Jesus Kristus fra Nasaret – som sa at 
han var Guds sønn, livets mening og ditt håp – er 
han verdig vår halvhjertede beundring og 

etterfølgelse? Nei. I møte med hans påstander kan man spørre seg selv om 
halvhjertethet i det hele tatt er mulig.  

Helhjertet etterfølgelse derimot, er både mulig og rimelig. For dersom 
Jesus er den person som alle våre lengsler �nner sitt svar i, da er helhjertet 
etterfølgelse selve svaret på tilværelsen. 
 
Det betyr ikke at du alltid må føle deg glad, prestere på topp og aldri si 
stopp. Det betyr heller ikke at livet blir uten motgang, eller at du skal være 
svaret på alles problemer, som om Jesus bare var nok en selvhjelpsguru til å 
bli utmattet av. Derimot betyr det at det ikke �nnes et sted eller en tid i ditt 
eller andres liv hvor ikke Jesus allerede er til stede som gode nyheter og 
selve målet med tilværelsen. 

Nå går vi sommeren i møte. Laget vil være til stede på mange festivaler 
og sommerstevner. Et av de mest omtalte arrangementene er �e Send. Et 
stadion-arrangement som søker å samle 10.000 mennesker er ganske langt 
fra skole- og studenthverdagen. Men det er likevel viktig. Først og fremst 
fordi Jesus vil bli forkynt og tilbedt, men også fordi det gir de unge kristne, 
som o�e opplever å være få i nærmiljøet sitt, en anledning til å være mange. 
På side 18 kan du lese mer om hvorfor �e Send er relevant for lagshver-
dagen. For det vi ønsker å se er ikke først og fremst imponerende tall og talere, 
men helhjertet etterfølgelse i hverdagslivet av ham som er helhjertet for oss. 

Derfor vil vi gjennom sommeren og fremover snakke stadig mer om det å 
være helhjertet med Jesus og helhjertet på skolen.   
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Innsamlingsnytt
T: TORGEIR LILLENES REINLUND, INNSAMLINGSLEDER   
F: CZERWINSKI PAWEL

VIPPS 500KR TIL 11424!

Det sies at historier om mennesker er noe av hva som former og påvirker oss 

aller mest. I en bok jeg leste for en tid tilbake stod det at «når vi ser mennesker 

handler annerledes enn oss selv, tvinges vi for et øyeblikk til å re�ektere over egne 

handlinger», og at denne re�eksjonen faktisk kan lede til nye måter å handle på. 

Derfor blir jeg både berørt og inspirert når en eldre mann gav beskjed om at 

han ønsket å donere verdier tilsvarende én million kroner til Laget – fordi 

Laget hadde vært grunnen til at han og kona fant Jesus. Eller når 18 åringen 

tidligere i år valgte å bli fastgiver fordi Laget har betydd så mye for 

vedkommende. Eller barnefamilien på fem som nettopp gav 50.000 kr til 

Fagsjekk fordi de ønsker at sannhet skal prege formidlingen i læremidlene for 

deres neste generasjon. Dette gjør noe med meg, mine tanker, handlinger og 

prioriteringer. 

Det som skinner gjennom hos alle disse er at de ønsker muligheten til at de 

oppvoksende generasjonene skal ha muligheten til å følge Jesus på skolen – i 

de aller vanligste hverdagene – og de har tro på at Laget kan være med på å 

gjøre dette. De ønsker å gi av sitt, fordi at enda �ere skal få erfare Guds 

kjærlighet og hvilket liv han har for dem. 

Vi ønsker å gi dagens ungdommer en mulighet til å si «Ja!» til å følge Jesus på 

skolen – en mulighet til å leve helhjertet. Derfor inviterer deg til å gi denne 

muligheten til dagens ungdommer ved å støtte Laget, slik at vi sammen kan 

skape historier som former og påvirker oss.  

Gi en gave på Vipps (11424, Vipps-logo) 

eller på giroen vedlagt bladet. Tusen takk!  
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Hva vil det si å leve helhjertet? 
Pastorsønnen Mikael Svartdahl 
opplevde stor suksess i næringslivet, 
men måtte helt i kjelleren under 
pandemien for å møte Gud. Det 
vendepunktet gjorde at halvhjertethet 
ikke lenger forble et alternativ.

– Jeg vil ha en  

TRO SOM FUNGERER
T: JOSEFINE M. PETTERSEN, KREATIVT ANSVARLIG

F: PRIVAT
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esla har solgt millioner av biler og blitt 

verdens mest verdifulle bilselskap uten å 

bruke en krone på markedsføring – bare 

fordi at når man setter klampen 

i bånn, klarer man ikke annet enn å smile, og fortelle 

venner og kollegaer om det, sier Mikael Svartdahl.

Jeg møter Svartdahl for første gang i publikum på 
frokostseminar om å nå ut med budskap til mediene. 
Han rekker opp handa og forteller at budskapet om 
frelse burde selge bedre enn noe annet. Det er jo de 
viktigste nyhetene verden har å by på.
– Hvis vi mener vi har verdens beste budskap, og ikke 

følger det opp med verdens beste liv – da har vi ikke lært 

oss å kjøre den Teslaen, fortsetter Svartdahl engasjert.

Svartdahl forteller at det ikke har vært mangel på 
prekener opp igjennom barndommen, men likevel 
satt han bare igjen med levereglene. Han opplevde 
troslivet som mer teoretisk enn praktisk,
– Da er den jo til lite hjelp, og da er den lite relevant. 

Mikael har en faglig tyngde innen kommunikasjon, og 
mener at tradisjoner og verdier er �nt å ha. Men dersom 
det ikke resulterer i transformerte liv, er det et dårlig 
«verdiforslag», for å bruke begreper fra markedsføring.
– Om kirken formidler en tro som kun handler om 

tradisjoner og verdier, er det som at kirken sier: «Kom 

hit, opplev Gud, se korset», men man får ikke hjelp til å 

bli kvitt synd og drit i livet, og så går man og kjenner på 

skam resten av uka. Det produktet har ikke jeg lyst til å 

kjøpe – selv ikke i dag.

Dissonansen mellom utilstrekkelighet og alt en burde 
gjøre, ble en negativ spiral. Troen �kk samme klang 
som verden rundt: Prestasjon. Verden der ute handler 
i stor grad om å være hard, rå, sterk, tø� og suksess-

full på bekostning av andre rundt deg. Mikael 
opplevde å bli revet med av dette prestasjonsjaget. Han 
ble god på sitt felt, �kk jobbe med de beste, og arbeidet 
ga resultater. Avhengigheten til bekre�else ble reell, og 
innsatsen i jobben viste ham at han hadde verdi. 
– Men jeg ble aldri mett. Aldri fornøyd. Jeg husker jeg 

til slutt tenkte; «Hvordan kan jeg ha det så mørkt på 

innsiden når alt tilsynelatende er så bra på utsiden?»

Opplevde vendepunkt
Under pandemien ble livet hans snudd på hodet. 
Måten han beskriver følelsen av dette guddommelige 
møtet, får meg til å ta et dypt åndedrag. 
– Jeg hadde et ganske drøyt møte med Gud hvor mørket 

ble fortrengt av lyset. Det var som å gå fra et liv hvor du 

hele tiden har pusta med snorkel under vann, til å 

komme på land, ta den av, kjenne sola varme, og for 

første gang klare å trekke lu� helt ned i lungene. Så stor 

forskjell var det.

Mikael ønsker ikke å gå inn i alle detaljene, men åpner 
opp om at han hadde hatt ulike problemer som gikk 
utover både han selv og dem rundt han.
– Jeg kunne ikke skylde på noen ting, for jeg kunne 

alltid valgt annerledes. Den følelsen er den verste som 

�nnes i hele verden, for da er det ingenting igjen. Da er 

man på grunn�ellet. Og det å bli elsket selv da, det var 

det som fortrengte mørket.

Han opplevde Guds radikale kjærlighet og nåde, 
demonstrert i praksis av mennesker rundt ham som 
var villig til å elske ham tross alt. Han er tydelig på at 
det er dette han vil kalle o�er – ikke å jobbe hardt, 
men gjøre det samfunnet ikke ville gjort – vise nåde. 
Han husker han tenkte: «Hva er dette her for noe? 
Dette er helt absurd. Det skal ikke gå. Dette er 
guddommelig kjærlighet». 

Det handler ikke om 

prestasjon, men overgivelse.

T
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Som en respons, meldte Mikael seg på et nettkurs. «21 Days 
Total Freedom Journey.» Han tenkte ironisk: «Ja, ikke 
sant? Total frihetsreise.» Det skulle vise seg å fungere. 
– Jeg opplevde å lære mer om tro på 21 dager enn jeg 

hadde lært på 38 år. Psykologi på steroider. Det som 

ville tatt årevis i terapi, gikk i et tempo jeg aldri hadde 

vært i nærheten av.

– Løsningen ble å erkjenne at jeg hadde et problem. Jeg 

lot meg bli knust ved å leve i lyset. Så valgte jeg helt 

frivillig å la Gud «hjernevaske» meg med sin sannhet 

om at jeg var elsket, renset og ren. Den sannheten har 

nå blitt til min virkelighet som ingen kan ta fra meg.

Med bibelvers som verktøykasse
I tiden etter vendepunktet har Mikael lært Jesus å 
kjenne på en helt annen måte enn før. Han er klar på 
at ikke alle dager har vært enkle, for det er mye å 
jobbe med om man strekker seg etter Jesu eksempel.
– Jeg driter meg ut hver eneste dag. Bare spør familien 

min. Men jeg kan be om tilgivelse, og gjennom min 

svakhet demonstrere Guds styrke. 

Jesus visste akkurat hvilke bibelvers han skulle 
respondere med da han ble prøvet i ørkenen. Dette har 
også Mikael fått erfare e�ekten av i eget liv. Han 
beskriver hvordan versene fungerte.
– Helt praktisk gikk jeg rundt med bibelvers på lapper i 

lomma for ulike følelser, som frykt, skam og bekymring. 

Versene ble som Guds «antivirus-program», som jeg 

kunne bruke da angrepene kom. 
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Helhjertet liv med Åndens frukter
– Jeg er ikke gira på å ha en �n tro til pynt. Jeg vil ha en 

tro som fungerer i hverdagen.

Paulus forkynner om å leve et liv i Ånden, med frukter 
som kjærlighet, glede, fred, overbærenhet, vennlighet, 
godhet, tålmodighet, ydmykhet og selvbeherskelse. 
Mikael beskriver at realiseringen av åndens frukter 
handler om lydighet, villigheten til å ofre, dra ting 
fram i lyset, fornekte seg selv, og ta opp korset og gå. 
– Når troen får praktiske konsekvenser, kan det være 

beinhardt. Men når jeg ser at når lydigheten skaper liv 

rundt meg – ikke død som før, blir det enklere og 

enklere å stole på Gud.

Svartdahl beskriver at rekkefølgen er viktig. Han 
forteller at kjærligheten Gud har til deg kommer før 
all respons. Man er først nødt til å vite at man er elsket 
av Gud, uansett hva, for å kunne leve som en 
helhjertet etterfølger av Jesus. 

Jeg avslutter med å spørre ham om han tror det går an 
å leve helhjertet. 
– Ja, det gjør det. Så lenge du ikke tror det er det 

samme som å være perfekt. Du er frelst av nåde alene. 

Ferdig snakka. Så er du invitert inn til å ha en personlig 

relasjon med universets skaper. Det er et privilegium! 

Det handler ikke om prestasjon, men overgivelse. Vi 

kan legge fra oss alt det tunge vi bærer ved Hans føtter, 

så vi kan gå skritt for skritt sammen med Mesteren – 

snuble oppover, inn i Guds rike, avslutter Svartdahl. 

Det var som å gå fra et liv hvor du hele tiden har pusta med snorkel

under vann, til å komme på land, ta den av, kjenne sola varme,

og for første gang klare å trekke luft helt ned i lungene.
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Bli lærer
— fordi noen trenger deg

Utdanning handler ikke bare om hva du 
blir, men om hvem du blir. Vil du bidra til at 

barn og unge får en trygg oppvekst?  
Lærere har verdens viktigste jobb.

Les mer på nla.no!
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AV DAG ØIVIND ØSTERENG, HØGSKOLELEKTOR NLA 
F: KALEB NIMZ

Det siste året har det gått en debatt om å gå «all 

in» for Jesus. Lunkenhet og halvhjertet kristendom 

virker kraftløst og dødt. Samtidig lukter det åndelig 

utbrenthet og tapte illusjoner av et slikt slagord.

«ALL IN» eller 

«OVERGI ALT»?
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et å leve et dedikert disippelliv er den gode intensjonen bak 
dette. Da apostelen Peter lovet Jesus å gå «all in», sa Jesus at 
han i stedet kom til å fornekte han tre ganger. Jeg har 
dessverre møtt mennesker som gikk «all in» og senere 

forsvant fra det kristne felleskapet. Krumbøyd iver var ikke veien til et 
sant menneskelig liv i fellesskap med Gud.

Da er det noe annet som �nnes og tilbys dem som ønsker å leve et 
helhjertet og dedikert disippelliv. I den rike åndelige tradisjonen vi blant 
annet har i tidebønntradisjonen, lærer vi å be med Jesus og med Skri�ens 
ord. I kveldsbønnen ber vi med Jesus: «Far, i dine hender overgir jeg min 
ånd.» Det å overgi alt i Guds hender, også vår egen vilje, vårt eget liv, det 
er veien til et sant liv med Gud. Det samme ber vi i Herrens bønn, når vi 
ber: «Skje din vilje!»

Overgi viljen til Gud
I Filipperbrevet 2,6–7 står det at Jesus ga avkall på sitt eget. På gresk 
brukes ordet kenosis, som betyr å uttømme seg. Saklig sett betyr det å gi 
avkall eller sette seg selv til side. Jesus overgav sin menneskelige eksistens 
fullt og helt i Faderens vilje. Slik levde han samtidig det sanne 
menneskelige livet. Vi får et klart vitnesbyrd om det i de litt merkelige 
ordene i Johannes’ evangelium, der Jesus sier: «Min mat er å gjøre hans 
vilje som har sendt meg, og fullføre hans verk.» I disse ordene ser vi at 
Jesus henter kra� og næring til å leve som menneske, ved å leve etter 
Faderens vilje.

Et annet vitnesbyrd om hvordan Jesus overgir sin menneskelige eksistens 
til Faderens vilje, er hans egen bønn i Getsemane: «Far! Er det mulig, så la 
dette begeret gå meg forbi! Men ikke som jeg vil, bare som du vil.»

Nå har Jesus bedt oss om å leve som han, å overgi vår eksistens, inkludert 
vår egenvilje, til Gud. Det er en vanskelig skole å gå, men Jesus har sagt: 
«Den som vil gjøre hans vilje, skal skjønne om læren er av Gud, eller om 
jeg taler ut fra meg selv». Dette er et disippelliv som ikke er å gå «all in», 
men «å overgi alt.» Det er en dyp forskjell mellom de to. Det ene en vei til 
åndelig utbrenthet, den andre en vei til et liv med Gud. 

Da apostelen Peter lovet Jesus å gå 

«all in», sa Jesus at han i stedet kom 

til å fornekte han tre ganger.

D
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Vær med å be for alt det spennende som skjer i Laget
ARRANGEMENT- OG BØNNEKALENDER VÅR 2022
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Region Nord

• Takk for at Laget får gjennomføre
valgfaget «Viktige valg» på
Helgeland Folkehøyskole, med
fokus på å ta med troen i
overgangen til studielivet.

• Takk for en vellykket tur til
Lofoten, der menighetene åpnet
opp for besøk, og gir oss innpass
for både ungdomslag og skoler.

• Takk for ny disippelgruppe i
Nord!

• Takk for tacokveld med
ungdommer i Tromsø, med spill,
lagslunsj «Sabbat» og sosialt.

• Be for samarbeidet med kirken i
Sandnessjøen, og leiren vi skal
arrangere sammen i høst.

• Be for ungdommene som
mangler et kristent fellesskap og
møter motgang på skolen sin.

• Be for første disippelgruppe-
samling.

• Be for en god overgang for vår
nye teamleder som skal ta over
ansvaret i Region Nord.

Region Midt 

• Takk for Peter Skoland og hans
�otte innsats som avtroppende
lagsarbeider i Trøndelag.

• Takk for regelmessige samlinger
med studentlaget i Steinkjer.

• Takk for et engasjert
skepsisuke-styre i Trondheim.

• Be om at vi �nner en engasjert,
ny lagsarbeider i Trøndelag.

• Be om representanter fra
Trøndelag til Lagets
Lederakademi og
generalforsamlingen.

• Be om at vi kan få på plass et
nytt lagsstyre på Øya VGS.

Arrangementer 

• 9.–12. juni: MANN 2022, 
Jotunheimen.

• 25. juni: The Send, Oslo.
• 27. juni–3. juli: Filosofiuka, 

Mandal.
• Juni–august: Stand-sommer.
• August: Oppstart med nytt kull 

av lederakademiet.

Region Vest

• Takk for leiren ReCharge, hvor
ledere fra ungdomsskoler og
videregående var samlet for en
inspirerende helg.

• Takk for «Internasjonal kafé»
og Hald-teamet som har ledet
vårt arbeid rettet mot
internasjonale studenter

• Takk for podkasten
«Skolelaget», for alt som har
blitt delt av våre gjester og for
alle våre fantastiske lyttere (Ny
episode er ute nå med prest
Sunniva Gylver).

• Be for Skepsisuken på
Kongshaug VGS.

• Be for samlingen med
disippelgruppen i regionen.

• Be for alle lagene våre og om at
vi får til gode overganger og
�nner nye styrer og ledere på de
skolene hvor det trengs.
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ær med å be for alt det spennende som skjer i Laget
ARRANGEMENT- OG BØNNEKALENDER VÅR 2022

Region Øst

• Takk for samarbeidskonferansen
«Utrustet», som samlet
ungdommer fra hele Vestfold til å
bli mer gira på Jesus.

• Takk for Ungdom i Oppdrag,
som tok med et team fra USA til
å reise rundt og besøke
lokallagene våre. De gav masse
av seg selv og �kk mange fans
blant våre lagsmedlemmer.

• Takk for skolelaget på Halden,
hvor vi o�sielt starter opp igjen
etter å ha vært lagt ned siste året.
Det er inspirerende å gå sammen
med gjengen som står i front.

• Takk for nytt lag på Eidsvoll VGS!
• Sarpsborg har Gud lagt Laget

på hjertet hos engasjerte ledere
som vil starte lag på skolene i
området. Be om at Gud skal
vekke interesse blant
ungdommene og at vi lykkes i å
skape engasjement rundt
oppstart til høsten.

• Be om Guds ledelse når vi
knytter kontakt med
menigheter og ungdommer i
Lillestrøm.

• Be for oppstart av ny
«Disippelgruppe» for Østlandet,
hvor vi ønsker å vandre
sammen med ungdommer om å
leve disippelliv i dag.

Region Sør-Vest

• Takk for �ere ungdommer som
ønsker å starte lag på skolene i
distriktene.

• Takk for Impuls, alt vi �kk være
med på å bidra med der, og alle
ungdommene som �kk sterke
møter med Jesus iløpet av helga.

• Takk for «Godhedsmissionen»,
hvor vi �kk arrangere
Godhetsuka sammen med den
danske lagsbevegelsen,

• Takk for Anders, som har vært
vår fantastiske trainee dette året
– han har betydd mye for
ungdommer i hele regionen!

• Be for dagsleir og
sommeravslutning 4. juni.

• Be for overgangen mot høsten,
styrer som fornyes og
lagsarbeider Veronika som
kommer tilbake fra
mammaperm.

• Be for alle de fantastiske
menighetslederne, prestene,
pastorene og ungdomslederne
vi har i regionen, om at de skal
oppleve å fullføre året på topp,
og gå inn i en sommer preget av
hvile og påfyll.

Region Sør

• Takk for en fantastisk bra 
påskeleir på Jønnbu, med 
skikkelig gode deltakere og 
dyktige ledere. Takk for at 
tilbakemeldingene var så gode!

• Takk for at vi har fått starte opp 
nytt lag på Oasen skole i Mandal!

• Takk for at studentlaget ved 
Universitetet i Agder fortsetter å 
vokse, og at vi ser det betyr mye 
for mange!

• Be om at vi får lagene ved 
Farsund Ungdomsskole og 
Eilert Sundt VGS ordentlig i 
gang og finner noen til å lede 
lagene fra høsten av.

• Be om hjelp til rekruttering og 
planlegging av Lagets digitale 
generalforsamling.

• Be om rettledning og gode ideer 
når vi nå planlegger et 
spennende neste skoleår.

RIV UT OG BRUK

11
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Send inn løsningsordet innen 1. august 2022 til credo@nkss.no eller Laget NKSS, Holbergs plass 4, 0166 Oslo. Merkes med:

«Kryssord Credo» Du kan vinne en flott Laget-effekt. Vi gratulerer Ingunn Nordheim og Trygve Tonstad som vinnere av 
forrige kryssord. En gave er sendt til dere.

Aktivitetsside
AV ROLF BANGSEID

12
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Bli kjent med
 

KRISTENRUSSENS 
NYE LEDER
T: DANIEL JOACHIM H. KLEIVEN, 

KOMMUNIKASJONSLEDER
F: JOHNNY HYUNH

Vi gleder oss til å få inn nye krefter 

denne sommeren. Line Marie H. 

Engemoen kommer inn dørene med 

en master i teologi og et varmt hjerte 

for tenåringer i bagasjen.

– Hvem er du, Line Marie?

– Jeg er gi� med Martin og vi bor i Ottestad med katten
vår Paulus. Jeg er oppvokst i Moss, og etter
videregående dro jeg til Australia for å gå enn DTS og
SBS gjennom Ungdom i Oppdrag der. Da jeg var der,
�kk jeg øynene opp for hvor spennende og viktig
Bibelen er for troen, og gikk derfor videre med en
mastergrad i teologi tilbake i Norge igjen. Etterpå jeg
hatt to vikariater i Den norske kirke, hvor jeg har jobbet
med trosopplæring for barn og unge. Jeg synes det er
utrolig gøy å se unge mennesker bli møtt av Gud, og få
være en del av en så formgivende periode av livene deres!

– Hva motiverte deg til å starte i Krussen?

– Som russ var jeg selv medlem i Kristenrussen, og
deltok på misjonstur til �ailand og Russetre�et som
den gang var i Kragerø. Da jeg så stillingen utlyst, og
var på utkikk etter ny jobb, var det midt i blinken! Jeg
tenker at det å få være med på å forme og lede
Krussen, et arbeid som var veldig avgjørende for meg,
kommer til å bli veldig spennende!

– Hva drømmer om å få til i din tid i Krussen?

– Først og fremst drømmer jeg om å ta vare på og
videreføre det fantastiske arbeidet som Kristenrussen
allerede driver med! Samtidig ønsker jeg at Krussen
skal få enda �ere medlemmer, og bli enda mer synlige
både på skolene, tre�ene og aktiviteter for russ frem
mot og i russetiden. På den måten håper jeg at
visjonen til Kristenrussen når frem til stadig �ere
russ, som får kjenne at nettopp de er elsket av Gud!

Jeg synes det er utrolig gøy å se 
unge mennesker bli møtt av Gud
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Etter tre år uten ordentlig russe-

feiring, har vi de siste ukene gledet 

oss over å se Kristenrussen innta  

gater, fester og byer. Med seg bærer 

de et ønske om å bety en forskjell for 

dem rundt seg.

EN RUSSETID MED
 

MENING
T: TORGEIR LILLENES REINLUND,  
LEDER FOR KRISTENRUSSEN
F: ISLAM AGHAZADA

vert eneste år raser debatten om at 
russetiden må skrotes, fordi feiringen har 
blitt et kappløp om å bruke mest penger, 
noe som setter enkelte medruss på 

sidelinja. Det er hjerteskjærende å høre, men vi vet 
samtidig at det �nnes gode historier å fortelle.

Dette året har hundrevis av Kruss feiret fullført 
videregående-utdanning med mening, og et ønske om 
å leve helhjertet for Jesus i russetiden. Vi tror at 
Krussen er noe av det mest strategiske arbeidet vi har, 
fordi vi i løpet av dette året får investere i og gi 
Krussen verktøy og inspirasjon til å leve som 
etterfølgere av Jesus før, under og etter russetiden.

Krusseturer til Tanzania og Cuba
Påsken 2022 �kk vi for første gang på tre år sende team 
på Krussetur. I år var Tanzania og Cuba destinasjonene, 
og deltagerne var over seg av begeistring av hva de �kk 
oppleve. En av deltagerne sa dette rett etter turen:
– Krussetur til Tanzania ga meg enorm motivasjon og 
glede! Det var fantastisk å se Guds skaperverk og 
hvordan han kan bruke oss på så forskjellige måter!
I Tanzania �kk de jobbe med Ungdom i Oppdrag og 

H
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New Vision Sports Club, som driver fotballklubb for 
unge gutter i lokalområdet. Dagene bestod av aktiviteter, 
fotballtreninger, bibelstudier og ikke minst safari.

Menneskemøtene på disse turene har gitt deltagerne 
nye perspektiver som ikke var mulige å få i Norge. 
Flere har fått opp øynene for hvordan misjon kan se 
ut, og det er inspirerende å se og høre hva turene har 
betydd for troen deres.

Vi er allerede i gang med planleggingen av neste års 
turer, og gleder oss til å sende nye team ut i verden!

Russetreff med mye energi
Årets høydepunkt, Russetre�et, gikk av stabelen 
helgen 22.–24. april. Etter nærmere 20 år i Kragerø 
inntok over 400 engasjerte og energifylte Kruss 
Hedmarktoppen. Dette var en helg fylt med godt 
fellesskap, inspirerende taler og seminarer, tilbedelse 
og konserter med ordentlig festfaktor.

Selv om russefeiringen er preget av fest og feiring, så 
vi gjennom hele helgen at det var ønsket om å følge 
Jesus og vokse i tro som preget deltagerne. Tørsten og 

ønsket om å lære mer om hvem Jesus er gjennomsyret 
alt som skjedde denne helgen.

Dette gir oss en god påminner om at vi må gi det beste vi 
har til ungdommene våre. Vi kan ikke tillate oss å være 
utydelige på hva og hvem vi tror på, og hvorfor vi gjør det. 
I alt vi gjør må vi peke på Jesus, og leve helhjertet for Ham.

Kommer til å utgjøre stor forskjell
Etter hundrevis av samtaler med årets russekull, er jeg 
overbevist om én ting: dette Krussekullet kommer til å 
bety en forskjell for sine medruss nå og i fremtiden – de 
kommer til dele Guds gode kjærlighet blant dem som 
krysser deres vei.

La årets Kruss være en påminner og oppmuntring til 
oss om å leve helhjertet for Jesus – for hvis de ønsker å 
gjøre det i et år med stort press på rus, sex, penger og 
status – burde ikke vi også strekke oss mot det samme?
Kanskje har du ungdommer i huset som skal være 
russ neste år eller i årene som kommer, eller kjenner 
noen som skal. Da vil vår oppmuntring til deg være å 
koble de med Krussen – for der får de et fellesskap 
som inkluderer og motiverer til et liv med Jesus. 

La årets Kruss være en 

påminner og oppmuntring til oss 

om å leve  helhjertet for Jesus
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Når bildene fra Ukraina ruller over skjermene våre, 

trekker det Ljiljanas tanker tilbake til hennes egen 

barndom. Slik det var en krise som startet hennes egen 

reise til tro, kan tider med uro skape muligheter til å 

peke på vår urokkelige kilde til håp.

I  K R I G S T I D  E R 

håp det viktigste
T: DANIEL JOACHIM H. KLEIVEN, KOMMUNIKASJONSLEDER
F: PRIVAT

16
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ederen for lagsbevegelsen i Bosnia-
Hercegovina, Ljiljana Banicek, var bare 
12 år da krigen i Jugoslavia brøt ut i 1991. 
Kommunismens inn�ytelse smuldret 

opp i årene før og etter Berlin-murens fall, og 
nasjonalistiske bevegelser havnet i kon�ikt med den 
store føderasjonen. Kroatia og Slovenia startet med å 
erklære uavhengighet. I årene etter fulgte et 
meningsløst blodbad og tvangsmigrasjon, ulikt noe 
Europa hadde opplevd siden andre verdenskrig.

Den unge Ljiljana hadde ikke tenkt mye på Gud frem 
til dette, men lærte mye gjennom å observere livet 
mens bombene falt rundt henne og familien. Samtidig 
trakk frontlinjene av krigen seg stadig nærmere, inntil 
de bare var 10 km unna. Flere ganger måtte de 
evakuere byen, i tilfelle armeen ville invadere den 
dagen. Enkelte av naboene pakket sakene for å dra i 
krig, mens andre �yktet til andre byer og land.

– Det mest stilte spørsmålet i samfunnet vårt, var 
«Hvorfor?». Hvorfor meg? Hvorfor familien min? 
Hvorfor, hvorfor, hvorfor?

Det tidligere kommunistiske tankesettet som hadde 
påvirket Jugoslavia, hadde vært sentrert rundt en 
eksplisitt ateistisk virkelighetsforståelse. Før krigen, 
hadde få mennesker tenkt på religion, og verdslig 
materialisme var utbredt.
– I fredstider tar vi mye for gitt. Men når det er krig, 
må tankesettet forandre seg. Da vil du bare ha en eller 
annen form for håp.
– Moren min snakket alltid om håp. Et håp om at 
situasjonen skulle bedre seg. Men vi la håpet vårt i helt 
feil ting, i det som var �yktig og forbigående. Når jeg 
ser tilbake, skulle jeg ønske at noen i løpet av denne 
tiden hadde delt Guds håp med meg.

Søker Gud når livet snus på hodet
Man ville vært rettferdiggjort i å tenke at det å oppleve 
ondskap på kroppen, i en verden visstnok skapt av en 
god Gud, ville skjøvet folk bort fra tro.
– Som ung jente hadde jeg ingen svar. Jeg forsto ikke 
at vi lever i en fallen verden, hvor forferdelige ting 
skjer, selv med gode mennesker.

Men spesielt kristendommen har en merkelig måte å 
vokse frem gjennom vanskelige omstendigheter, i tider 

med kon�ikt og forfølgelse. Mens vi lever komfortabelt, 
kan vi alltid �nne distraksjoner som stopper oss fra å 
dukke for dypt ned i eksistensielle spørsmål. Når alt er 
tatt fra oss, forandres det. Vi oppdager at det ikke er vi 
som har kontrollen i livet. Vi må starte på ny og �nne ut 
hva som bor i oss når karakteren virkelig settes på prøve.
– Før krigen, hadde vi ingen bevissthet over nasjonal 
identitet. Vi brydde oss ikke stort om mennesker var 
serber, kroater eller muslim. Men plutselig startet folk 
å slåss og ta livet av hverandre.

Ledere i kon�ikten kommuniserte til og med langs 
disse skillelinjene av identitet, for å fyre opp og 
mobilisere grupper mot hverandre.
– Vi er stolte mennesker. Når noe slikt som krig skjer, 
for å forsvare oss, må vi fortelle oss selv at det er vi 
som er på den rette siden. Da er det lettere å oppleve 
seg som et o�er, slik at man ikke holdes ansvarlig. 
Dette fanget mange mennesker i selvrettferdighet, 
hvor de gikk og holdt på mange negative følelser, fordi 
de ikke forsto konsepter om nåde og tilgivelsene.

En utbredt forestilling, var at dersom du tilga andre, var 
du svak. Men som Ljiljana oppdaget, var det heller slik at 
når du ikke bare kunne tilgi andre, men også deg selv, 
frigjorde det fra en destruktiv sirkel av sinne og hat. Hun 
takker Gud for å ha bevart hjertet hennes i denne tida.

Krigen i Ukraina får frem mange paralleller. For menn-
eskene involvert oppleves den like fullt som meningsløs 
lidelse. Men hun gjenkjenner også noe annet fra hennes 
egen barndom. Når situasjonen er så grusom som denne, 
er det bare en ting folk ønsker seg: Håp.
– Folk er veldig trengende og åpen for den slags type 
ting. I krig er det mye frykt.
– Da jeg levde midt i krigen, visste jeg ikke at håpet 
mitt skulle vært i Gud. Men når du har håpet ditt i 
Gud, forandrer det deg, ikke bare for evigheten, men 
for situasjonene du møter her og nå. 17

Når du har håpet ditt i Gud, forandrer 
det deg, ikke bare for evigheten, men 
for situasjonene du møter her og nå

L
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Helhjertet inn for  
skoler og studiesteder
T: MATHILDE REINLUND, PROGRAMLEDER

F: KENNY ELIASON

aget er med på �e 

Send for å gi elever og 

studenter en mulighet

til å gå helhjerta inn 

for Jesus på skoler og studiesteder. 

På den måten bringes evangeliet 

inn i det ordinære dagliglivet.

I snart 100 år har elever og 
studenter gått helhjertet inn for 
skoler og studiesteder i Norge 
gjennom lagsarbeid. I takknem-
lighet ser vi tilbake på hvordan 
mennesker har fått blitt kjent med 
Jesus og disippelgjort midt i sin 
skolehverdag. Nå ser vi også 
fremover med stor forventning om 
at enda �ere skal få mulighet til å 
både bli kjent med Jesus og få gå 
helhjerta inn for skoler og studie-
steder – sammen med andre. 

25. juni er Laget med på �e Send
hvor �ere tusen ungdommer

samles i Telenor Arena. Der 
ønsker vi og 29 andre samarbeids-
organisasjoner å hjelpe unge 
kristne til å �nne sin plass, og gi 
de mulighet til å si: «Ja, jeg ønsker 
å gå helhjerta inn for Jesus». 
Hvordan dette ser ut i vår hverdag, 
med våre omstendigheter og våre 
gaver, ser ulikt ut. Derfor peker vi 
på ulike muligheter på �e Send.

De dagligdagse gjøremålene og 
samtalene blir fylt med mening – 
fordi Jesus allerede er til stede på alle 
skoler og studiesteder i Norge. 

«Jorden hører Herren til – og alt det 
som fyller den, verden og de som bor 
der» står det i Salme 24,1. Alt hører 
Herren til, og i det kan vi både hvile 
og samtidig gå helhjerta inn for å 
gjøre Jesus kjent gjennom vår 
hverdag. 

Vi er skapt til fellesskap med Jesus 
og fellesskap med hverandre. 
Derfor heter vi Laget. Vi går 
helhjerta inn for skoler og 
studiesteder – sammen. Blir du 
med? 

L

Vi går helhjerta inn for 
skoler og studiesteder – 
sammen. Blir du med?



Etter to år med opphold,  

gleder vi oss til å reise rundt og 

møte flest mulig mennesker de 
neste månedene. Se her hvor  

du kan møte oss.

HVOR KAN 
DU MØTE 
LAGET I 
SOMMER?

være synlige med stands hver sommer 
er normalt en av Lagets viktige oppgaver. 
Det er her vi møter engasjerte unge
mennesker, får fortelle dem om hva 

Laget er, og �ere lar seg motivere til å bli med eller 
starte nytt lokallag på skolen sin. Det kan få 
konsekvenser helt til evigheten.

Nå gleder vi oss til å møte dem med sommerens 
konsept: Helhjertet på skolen. Bevæpnet med nye 
medlemsgaver, hengekøye-park, mye sitteplass og et 
helt nytt spillkonsept, håper vi å få til varme møter og 
gode samtaler som varer langt ut i kveldstimene. Her 
følger en liste over noen av stedene du kan besøke 
Lagets stand i sommer:

Å

22.–26. 

UNGDOMMENES 

LANDSMØTE (UL) 

Sandefjord.

25.

THE SEND

Oslo.

30.–3. 

U-FESTIVALEN 

Hamar.

26.–27. 

JÆRGÅRDS 

Bryne.

7.–10. 

SKJÆRGÅRDS

Risøya.

12.–16. 

OASE

Fredrikstad.

19

JULI

JUNI

AUG.


